
PROTOKÓŁ Nr XXXVI/2017
z przebiegu XXXVI Sesji Rady Miasta i Gminy Jaraczewo

odbytej w dniu 28 grudnia 2017 r. w godz. od 13.00 do 15.40
w sali sesyjnej Urzędu Miast i Gminy Jaraczewo

W obradach uczestniczyli:

 radni Rady Miasta i Gminy Jaraczewo - zg. z załączoną listą obecności
 Burmistrz miasta i Gminy Jaraczewo - Dariusz Strugała
 Zastępca Burmistrza - Stanisław Andrzejczak
 Sekretarz Gminy - Olga Kaczmarek
 Skarbnik Gminy - Patrycja Wieruszewska- Dziergaczow
 radca prawny - Marianna Frąckowiak
 kierownicy referatów i jednostek organiza. - zg. z załączoną listą obecności
 Sołtysi Gminy Jaraczewo - zg. z załączoną listą obecności
 Starosta Jarociński - Teodor Grobelny
 kierownik  Rewiru  Dzielnicowych  Komendy  Powiatowej  Policji  w  Jarocinie  -  Paweł

Bednarek
 Dziennikarz Gazety Jarocińskiej - Sebastian Matyszczak

Proponowany porządek obrad:

 Złożenie okolicznościowych wiązanek przy pomniku w Jaraczewie (godz. 13.00), 
   
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie protokołu z obrad XXXV Sesji Rady Miasta i Gminy.
3. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XXXV Sesji Rady Miasta i Gminy.
4. Sprawozdanie z pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym.
5. Interpelacje i zapytania radnych.
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej na 2017 rok.
7. Podjęcie uchwały w sprawie  niewygasających wydatków. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia planu pracy Rady Miasta i Gminy na 2018  rok.
9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2018 rok.
10. Przyjęcie planu pracy Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług na 2018

rok.
11. Przyjęcie planu pracy Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych na 2018 rok. 
12. Informacje o pracy w organach pozagminnych 
13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
14. Wolne głosy.
15. Wnioski.
16. Zakończenie sesji.  

II. CZĘŚĆ UROCZYSTA

Obchody 99 rocznicy wybuchu Powstania Wielkopolskiego

  III.  ŻYCZENIA NOWOROCZNE
 



Przed przystąpieniem do części merytorycznej o godz. 13.00  delegacje władz Gminy Jaraczewo,
organizacji społecznych działających na terenie gminy ,delegacje szkół z terenu Gminy Jaraczewo i harcerzy
złożyli wiązanki kwiatów przy pomniku w Jaraczewie dla upamiętnienia 99 rocznicy wybuchu Powstania
Wielkopolskiego (z udziałem pocztów sztandarowych). 

  I. CZĘŚĆ MERYTORYCZNA
   
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.

Zgodnie  z  art.  30 ust.  1  Statutu  Gminy Jaraczewo obrady XXXVI Sesji  Rady Miasta  i  Gminy
Jaraczewo otworzył Przewodniczący Rady Roman Skrzypczak.
Na podstawie listy obecności stwierdził, że na ustawowy stan 15 radnych w sesji uczestniczy ... radnych.
Powitał obecnych na sali bi rozpoczął obrady. 

Przed przystąpieniem do punktu 2 Przewodniczący Rady zapytał, czy są uwagi  do proponowanego
porządku obrad, który radni otrzymali z zawiadomieniem o sesji lub wnioski o zmianę. 
Wobec braku uwag Przewodniczący Rady uznał  proponowany porządek obrad za przyjęty. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad XXXV Sesji Rady Miasta i Gminy.

Przewodniczący Rady stwierdził, że radni przed sesją mieli możliwość zapoznania się z protokołem i
zwrócił się do Sekretarza Rady o wypowiedz do sporządzonego protokołu.

sekretarz  Rady Joanna  Koźlik  poinformowała,  że  po  zapoznaniu  się  z  protokołem z  przebiegu
XXXV Sesji odbytej w dniu 6 grudnia 2017 r. nie wnosi uwag.
Radni również nie wnieśli uwag. 

Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania. 
Po  przeprowadzonym głosowaniu  stwierdzono,  że  w głosowaniu  brało  udział  15  radnych i  15  radnych
głosowało "za" przyjęciem protokołu - bez czytania.

3. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XXXV Sesji Rady Miasta i Gminy.

Sprawozdanie  z  realizacji  uchwał  podjętych na XXXV Sesji  w dniu  6  grudnia  2017 r.   złożył
zastępca Burmistrza Stanisław Andrzejczak. Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady uznał sprawozdanie za przyjęte. 

4. Sprawozdanie z pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym.

Sprawozdanie stanowiące załącznik do niniejszego protokołu złożył Burmistrz Dariusz Strugała. 
Wobec braku uwag Przewodniczący Rady uznał sprawozdanie za przyjęte.
Ponadto,  Burmistrz  zwrócił  się  z  prośbą  do  Pana  Starosty-  Teodora  Grobelnego   o  informacje

dotyczącą   budowy  ścieżki  rowerowej    Jaraczewo -  Gola,  ponieważ  ten  temat   budzi  wiele  emocji.
Zaznaczył, że to zadanie nie zostało wycofane z budżetu gminy na 2018 rok. 

Przewodniczący Rady na prośbę Burmistrza  udzielił głosu Panu Staroście.
Pan  Starosta  nawiązują  do  słów,  które  podjął  Burmistrz  poinformował,  że   powiat  jest  już  po  sesji
budżetowej na 2018 rok i jest to budżet  proinwestycyjny. Najważniejszą inwestycją jest  rozbudowa szpitala
w Jarocinie gdzie na to zadanie poręczony został kredyt w wysokości ok. 9 mln zł. i prace budowlane już  się
rozpoczęły.  Rozbudowa szpitala jest konieczna, ponieważ wszystkie oddziały muszą być dostosowane do
wymogów ustawy. Jeżeli  inwestycja ta nie zostanie zakończona w wyznaczonym terminie, to Narodowy
Fundusz  Zdrowia  może  odebrać  kontrakt.  Kolejna  sprawa  to  zabezpieczenie  środków  na   podwyżki
wynagrodzeń personelu szpitala. 

W budżecie powiatu  zabezpieczone są również środki dla jednostek pomocniczych z tym, że na
oświatę tylko minimalne. 

W odniesieniu do inwestycji drogowych Starosta poinformował, iż  założono, że w każdej gminie
będą realizowane jednakowo inwestycji drogowe, chodnikowe i pozostałe.  Planowane wydatki inwestycyjne
opiewają na kwotę 20 mln zł. ( z  kredytami ). 
Co się tyczy Gminy Jaraczewo Starosta poinformował, że że oprócz utrzymania bieżącego główne wydatki
to  przebudowa  drogi  powiatowej   Góra-  Parzęczew -  Nosków i  na  tą  przebudowę  jest  już  wykonana



dokumentacja, w budżecie zabezpieczone są środki w kwocie  4 mln. zł. . Na przebudowę tej drogi nie został
złożony  wniosek  o  dofinansowanie  ponieważ  nie  uzyskałby  wymaganej  ilości  punktów  (wnioski  o
dofinansowanie  zostały złożone  na  2  inwestycje  tj.:   przebudowa  drogi  z  Zakrzewa  do  Goliny oraz  z
Dobieszczyzny do  Piekarzewa)  Pierwszy przetarg  w 2018  roku  jaki  zostanie  ogłoszony,  to  właśnie  na
przebudowę tej drogi (Góra- Parzęczew- Nosków).
Kolejne zadanie jakie jest planowane do realizacji to budowa ścieżki rowerowej Jaraczewo- Gola i na tą
inwestycje zaplanowano  środki w wysokości 514.000,00 zł. 

Ponadto w  budżecie powiatu jest  też budowa ścieżki rowerowej w gminie Żerków, przebudowa
drogi Magnuszewice- Kotlin (1.300.000,00 zł) oraz przebudowa mostu w Magnuszewicach. 
Starosta  wspomniał,  że  coraz  gorzej  jest   jeżeli  chodzi  o  przetargi  ponieważ  w poprzednich  latach  po
przetargach  zostawały środki  planowane na daną inwestycję  a  obecnie  po przeprowadzonym przetargu
niemal do każdej inwestycji zmuszeni jesteśmy dokładać dodatkowe środki z budżetu. Przykładem tego jest
np.  budowa chodnika przy drodze powiatowej w Cerekwicy gdzie na to zadanie zaplanowano środki  w
wysokości  300.000,00 zł  (zgodnie z kosztorysem) a po drugim przetargu okazało się,  że  ta  inwestycja
kosztowała 416.000,000 zł.

Ponadto  Starosta  poinformował,  że  po  przeprowadzonych  przetargach  na  duże  inwestycje
rozpatrywane  będą  wnioski  ,  które  zostały  złożone  do  powiatu  przez  sołtysów  i  radnych  dotyczące  :
dotyczące drobniejszych spraw jak: drogi czy przepusty, czy mosty.

Starosta wspomniał również, że na chwilę obecną na Gminę Jaraczewo wykonane zostały projekty
techniczne na : przebudowę drogi  Góra- Parzęczew- Nosków; budowę ścieżki rowerowej Jaraczewo- Gola;
budowa chodnika w miejscowości Nosków. 

Kończąc swoje wystąpienie Starosta złożył obecnym na sali życzenia na nadchodzący 2018 rok. 
Przewodniczący Rady podziękował Panu Staroście za obecność na sesji  i  przekazane informacje

Poinformował również, że na tej sesji nie będzie dyskusji na temat ścieżki rowerowej, ponieważ na ostatnie
sesji został przyjęty wniosek, że ten temat będzie ponownie analizowany w miesiącu styczniu 2018 r. 

5. Interpelacje i zapytania radnych.

Radny  Edmund  Kowalczyk  zwrócił  się  z   Burmistrza  o  informację  dotyczącą  kanalizacji,  po
rozmowach z  władzami Jarocina oraz informację w sprawie gazyfikacji w gminie. Zapytał również czy
zostało zamieszczone  ogłoszenie w sprawie lekarzy ( lekarz stomatolog i ginekolog). Zwrócił się również do
Starosty informując, że 2 2016 roku złożył interpelacje w sprawie ścinki poboczy oraz  udrożnienie rowu
przy drodze powiatowej Jarocin - Nosków. Na interpelacje otrzymał odpowiedź, że będzie to zrobione (w
ubiegłym roku) a nie zostało i rowy nadal są niedrożne.
Następnie  radny Kowalczyk zwracając  się  do  Starosty  stwierdził  ,  że  drogi  były robione "pod siebie"
(również chodnik w Cerekwicy) a temat  przebudowy drogi z Noskowa do Góry  ciągnie się już 3 lata. 

Radna Ilona Smolarek zwróciła się z pytaniem do Starosty,  na jakiej długości  wybudowany  został
chodnik w Cerekwicy, którego koszt wynosił 416.000,00 zł .

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej na 2017 rok.

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt niniejszej uchwały (wyświetlony na ekranie) radni
otrzymali kilka dni przed sesją,  mając możliwość zapoznania się z proponowanymi zmianami i zapytał czy
są uwagi. 
Do  przedłożonego  projektu  powyższej  uchwały radni  nie  wnieśli  żadnych  uwag,  natomiast   Burmistrz
wnioskował o wniesienie poprawki  poprzez wprowadzenie dotacji celowej    na sfinansowanie wyposażenia
gabinetów profilaktyki zdrowotnej (zgodnie z decyzją Wojewody Wielkopolskiego) tj.
Zwiększa się dochody w dziale 801 rozdział 80101 § 2030 o kwotę16.843,70 zł,
Zwiększa się wydatki w dziale 801 rozdział 80101 § 42 10 o kwotę 16.843,70 zł w tym: SP Góra 2.584,00 zł,
SP Nosków 3.030,00 zł., SP Wojciechowo 2.599,70 zł, SP Jaraczewo 4.950,00 zł i Zespół Szkół w Rusku
3.680,00 zł.

Wobec  braku  uwag  Rada  przystąpiła  do  głosowania  nad  projektem  niniejszej  uchwały  z
uwzględnioną zgłoszoną poprawką. 
Po przeprowadzonym  głosowaniu stwierdzono,  że w głosowaniu brało udział  15 radnych i  15 radnych
głosowało  "za"  podjęciem  powyższej  uchwały.  Uchwała  Nr  XXXVI/199/2017   stanowi  załącznik  do
niniejszego protokołu.  



7.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie   ustalenia  wykazu  wydatków  niewygasających  z  upływem  roku
budżetowego 2017 oraz ustalenie planu finansowego tych wydatków.. 

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  projekt  niniejszej  uchwały  (wyświetlony  na
ekranie) radni otrzymali z zawiadomieniem o sesji, mając możliwość przeanalizowania i zapytał
czy są uwagi.

Wobec braku uwag Rada przystąpiła go głosowania. 
Po  przeprowadzonym głosowaniu  stwierdzono,  że  w głosowaniu  brało  udział  15  radnych  i  15
radnych głosowało "za" podjęciem powyższej uchwały.   Uchwała Nr XXXVI/200/2017 stanowi
załącznik do niniejszego protokołu. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia planu pracy Rady Miasta i Gminy na 2018  rok.

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt powyższej uchwały (wyświetlony na ekranie) radni
otrzymali z zawiadomieniem o sesji, mając możliwość przeanalizowania i zapytał czy są uwagi.

Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania.
Po przeprowadzonym głosowaniu  stwierdzono,  że  w głosowaniu  brało  udział  15  radnych i  15  radnych
głosowało  "za"  podjęciem  niniejszej  uchwały.  Uchwała  Nr  XXXVI/201/2017  stanowi  załącznik  do
niniejszego protokołu.
 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2018 rok.

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt powyższej uchwały (wyświetlony na ekranie) radni
otrzymali z zawiadomieniem o sesji, mając możliwość przeanalizowania  i zwrócił się z pytaniem czy są
uwagi.

Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania.
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono,  że w  głosowaniu brało udział  15 radnych i  15 radnych
głosowało  "za"  podjęciem  niniejszej  uchwały.  Uchwała  Nr  XXXVI/202/2017  stanowi  załącznik  do
niniejszego protokołu. 

10. Przyjęcie planu pracy Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług na
2018 rok.

Przewodniczący Rady poinformował,  że   powyższy plan  pracy  (wyświetlony na  ekranie)  radni
otrzymali z zawiadomieniem o sesji, mając możliwość przeanalizowania i zwrócił się z  pytaniem czy są
uwagi.

Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania.
Po przeprowadzonym głosowaniu  stwierdzono,  że  w głosowaniu  brało  udział  15  radnych i  15  radnych
głosowało "za"  przyjęciem powyższego planu.  Plan pracy stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

11. Przyjęcie planu pracy Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych na 2018 rok. 

Przewodniczący Rady poinformował, że  powyższy plan pracy radni otrzymali z zawiadomieniem o
sesji, mając możliwość przeanalizowania i zwrócił się z pytaniem czy są uwagi.

Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania.
Po przeprowadzonym głosowaniu  stwierdzono,  że  w głosowaniu  brało  udział  15  radnych i  15  radnych
głosowało "za" przyjęciem tego planu. Plan pracy stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

12. Informacje o pracy w organach pozagminnych 

Nie przekazano żadnej informacji. 

13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.

W odniesieniu  do  zapytania  radnego  Edmunda  Kowalczyka  dotyczącego  kanalizacji  Burmistrz
poinformował,  że   jest  to  temat  bardzo skomplikowany w sensie  finansowym i  wyjaśnia,  że  mamy do



wydania 12 mln zł  na budowę własnej  oczyszczalni  ścieków i  zachodzi  pytanie czy budować,  czy nie
budować ( przy 85 % dofinansowaniu i zaciągnięciu pożyczki). 
Burmistrz osobiście uważa, że jednak warto  rozmawiać w tej sprawie z Jarocinem żebyśmy my być może
nie  budowali  tej  oczyszczalni,  ponieważ  powoduje  to  też  pewne  kwestie  z  utrzymaniem  własnej
oczyszczalni.  Ponadto po sporządzonych wyliczeniach (przez fachowców) nie jesteśmy pewni, czy to 12
mln zł spowoduje niższe koszty opłat za ścieki  przez mieszkańców. 
W związku z  powyższym  należałoby się  zastanowić,  czy nie  lepiej  rozmawiać  jednak z  Jarocinem w
sprawie  budowy wspólnej sieci. i wyjaśnia, że za 5 mln. , które mamy już przyrzeczone z Wojewódzkiego
Funduszu jesteśmy w stanie podłączyć Nosków  i być może Rusko. 

Dalej Burmistrz informuje, że w  sprawie kanalizacji przeprowadził już rozmowę z Burmistrzem
Jarocina oraz z Prezesem Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji, i jest umówiony na kolejne rozmowy
z Prezesem.  W  tym momencie musimy się zdecydować  czy chcemy przekazać sieć do Jarocina czy nie,
ponieważ są  też prowadzone rozmowy z Gminą Książ Wlkp. w sprawie przekazania ścieków do Jarocina.
Ponadto  na  chwilę  obecną  Jarocin  przygotowuje  projekt   dla  Goliny  (w  rozmowie  z  Burmistrzem  i
Prezesem) i wtedy możnaby podłączyć Nosków z Dąbrową. 

Reasumując Burmistrz powiedział, że Jarocin jest gotowy na dalsze rozmowy i współpracę z tym, że
na ten moment rozmowy powinny być prowadzone z udziałem radnych dla wypracowania szczegółów.
Wspomniał  również,  że  mamy  zgodę  na  wykonanie   projektu   technicznego  połączenie  Noskowa  z
Brzostowem (4,5 km sieci) i musimy też zdecydować czy będziemy to realizować czy nie. Burmistrz uważa,
że w miesiącu styczniu 2018 roku  powinniśmy mieć jasną sytuacje czy budujemy sieć do Brzostowa, czy
dajemy  sobie  spokój  i  rozmawiamy  z  Jarocinem  i  budujemy  razem.  Będzie  to  podjęcie  przez  Radę
najważniejszej decyzji w tej kadencji. 

Co zaś tyczy się gazyfikacji,o co pytał radny Edmund Kowalczyk, Burmistrz odpowiedział, że  na
ten  moment  nie  ma  chętnej  firmy,  która  podjęłaby się  realizacji  tej  inwestycji  ponieważ  jest  za  mało
odbiorców, i tu będzie problem.

W  odniesieniu  do  wypowiedzi  Burmistrza  w  sprawie  kanalizacji  radny   Roman  Matuszak
(Wiceprzewodniczący Rady)  zwrócił uwagę, że nie jest to decyzja tylko Rady, ponieważ za finanse gminy
gminy odpowiedzialny jest Burmistrz.  Uważa, że jeżeli władze PWiK przedstawią dokładne wyliczenia, że
opłaca  się nam   przekazać sieć do Jarocina, to prawdopodobnie nie będzie innej opcji.. 

Burmistrz odpowiedział radnemu Matuszakowi, że zgadza się z wypowiedzią radnego w sprawie
odpowiedzialności z tym, że  nie może to być odpowiedzialność tylko burmistrza, ponieważ burmistrz  nie
może podjąć decyzji. 

Radny Matuszak poinformował, że  na pewno nie będzie to popularna decyzja, ale jeżeli pokarzemy
ludziom, że to nam się opłaca to nie ma innej decyzji, a jeżeli podejmiemy inną decyzję to nas oskarżą o
niegospodarność.

Burmistrz przyznał racje radnemu Matuszakowi.
Radny Edmund Kowalczyk poinformował, iż  uważa, że ostatnie wyliczenia dotyczące odpłatności

za ścieki były nierzetelne.  Zapytał również, czy jest możliwość przekazania do Jarocina tylko kanalizację a
wodociąg pozostawić w gminie. 

Burmistrz odpowiedział, że jeżeli oddać do Jarocina to i kanalizacje i wodociąg, ponieważ  nie może
być tak, że operator kanalizacji nie może mieć wpływu na wodę. 

Radny Tadeusz Pera  zaproponował żeby jednak na tej sesji nie dyskutować więcej  o  kanalizacji
tylko poświęcić jedno posiedzenie w miesiącu styczniu  tylko i wyłącznie temu tematowi. Jednak uważa, że
najważniejsze jest to, żeby mieszkańcy  Gminy Jaraczewo nie płacili więcej za wodę i ścieki niż mieszkańcy
Jarocina. 

Na   wypowiedź  radnego  Pery  Burmistrz  odpowiedział,  że  to  właśnie   ma  być  naszym  celem
(żebyśmy my nie dokładali nic więcej spoza, żeby Jarocin przyjął nas "z całym dobrodziejstwem" i żebyśmy
mieli jeden cel). 

Radny Zbigniew Nowak zwrócił  uwagę,  że  mieszkańcy Jarocina  płacą  4,00,-  zł  za  wodę  a  my
płacimy 2,00,- zł

Przewodniczący Rady wspomniał,  że Gmina Książ  pobudowała  własną oczyszczalnię,  która  na
chwilę obecną nie spełnia warunków (nie osiąga wymaganych parametrów) i dlatego chcą połączyć się z
Jarocinem. 
Co do ceny wody Przewodniczący Rady zwrócił się do dyrektora Komunalnego Zakładu Budżetowego  o
dokonanie wyliczeń ile kosztowałaby woda gdyby była doliczona amortyzacja.   

W odniesieniu do pytania radnej Ilony Smolarek  Starosta odpowiedział, że długość  położonego
chodnika w Cerekwicy to ok. 900 metrów ( pod chodnikiem kanalizacja i nakładka).



Burmistrz zaproponował, żeby powiat również ze swoich środków pobudował ścieżkę rowerową z
Jaraczewa do Goli (bez naszej pomocy)  - jak został położony chodnik w Cerekwicy. 

Radna Ilona Smolarek podziękowała Burmistrzowi i Staroście za to, że zabezpieczyli w środki na
budowę ścieżki rowerowej Jaraczewo - Gola. 

14. Wolne głosy.

Przewodniczący Rady poinformował, że kolejna sesja  odbędzie się  pod koniec stycznia 2018 r. 
 Zaprosił  również obecnych na sali na godz. 16.00 do świetlicy wiejskiej w Goli gdzie będą przekazywane
życzenia noworoczne. 

15. Wnioski.

Nie zgłoszono żadnego wniosku.

16. Zakończenie sesji.  

W związku z wyczerpaniem porządku obrad  Przewodniczący Rady podziękował za udział i o godz.
14.30 zakończył XXXVI Sesję Rady Miasta i Gminy Jaraczewo. 

II. CZĘŚĆ UROCZYSTA

Obchody 99 rocznicy wybuchu Powstania Wielkopolskiego
Występ  dzieci  z  Gminnego  Ośrodka  Kultury  w  Jaraczewie  oraz  film  o  Powstaniu

Wielkopolskie (do godz. 15.40). 

  III.  ŻYCZENIA NOWOROCZNE

Jaraczewo, dnia 2 stycznia 2018 r. 

Protokółował:
ElżbietaWyremblewska PRZEWODNICZĄCY RADY

     /-/ Roman Skrzypczak


